
Zápis z 6. jednání Komise pro životní prostředí, ekologii a zeleň ve městě (KŽPEZM) 

Datum:  16. 4. 2024 

Účast:   MUDr. Barbora Daňhová, MHA, Alena Hlubučková, Jiří Řehka, Eva Kyseláková, 

Martin Čermák, Ing. Michal Šprysl 

Omluven:  Bc. Petra Novotná, DiS. Viktor Stejskal 

Komise je usnášeníschopná, přítomno 6 členů z 8 členů. 

Koordinátor: Ing. Lenka Růžičková, Ph.D. 

Program: 

1. Zahájení. 

2. Přivítání členů komise, hostů, koordinátorky. 

3. Schválení programu jednání. 

4. Informace členům komise: 

a. Informace o sršni asijské, invazivním druhu a plány eradikace, pan Pešek 
b. Analýza krajinných reliktů pro město Příbram a jeho okolí, pan Wouter Verleur, MSc 
c. Záměr VZ Kozičín - stavba splaškové dešťové kanalizace, a rekonstrukce vodovodní 

sítě, p.dr.Daňhová  
d. Informace holubníky Příbram, p.Šprysl 
e. Informace Fantova louka, p. Ing Růžičková 
f. Projekty v ČR podporující adaptaci na změnu klimatu, p. dr.Daňhová 

5. Vyjádření k vlivu větších investičních záměrů na životní prostředí, p. dr.Daňhová 

6. Termín dalšího jednání. 

7. Body do programu následujícího jednání. 

8. Diskuze. 

9. Závěr. 

Ad1) 

Předsedkyně komise zahájila jednání KŽPEZM. 

 Ad2)  

Předsedkyně komise přivítala členy komise, hosty, koordinátorku.  

Ad3) 

Schválení programu jednání. 

Průběh hlasování: 

  pro: 6 

  proti: 0 

  zdržel se: 0 

Ad4) 

a. Pan Pešek informoval o možném výskytu sršně asijské jako nebezpečného invazního druhu 

hmyzu, který je nutné při pozorování nahlásit na email invaznidruhy@nature.cz pod správou 

Agentury ochrany přírody a krajiny.   

b. Pan Wouter Verleur, MSc, seznámil předsedkyni a členy komise s výsledky ,,Analýzy krajinných 

reliktů pro město Příbram a jeho okolí“. Materiál je k dispozici na webu města Příbram.  
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c. Paní předsedkyně seznámila se záměrem VZ Kozičín – stavby splaškové a dešťové kanalizace, 

rekonstrukce vodovodní sítě. 

d. Pan Šprysl předložil materiál a informace ohledně městského holubníku. Vzhledem ke 

skutečnosti, že KŽPEZM prostřednictvím svého pověřeného člena nenalezla vhodný objekt 

(budovy s rovnou střechou či s nevyužitou půdou ve vlastnictví města Příbram) k realizaci 

městského holubníku v nejpostiženějších lokalitách (Náměstí 17. listopadu či okolí Křižáků), 

zájem neprojevilo např. ani oslovené – projektově zaměřené – školské zařízení (ZŠ Bratří 

Čapků) a dle informací předsedkyně komise není možné počítat s realizací holubníku ani v/na 

budově bývalé II. polikliniky, KŽPEZM doporučuje Radě města následující: 

Pořízení mobilního městského holubníku (maringotka, kontejner), který lze umístit přímo 

v ohnisku výskytu na určitou dobu. Pro jeho realizaci a úsporu finančních prostředků 

komise doporučuje oslovit např. učiliště na Dubně, příspěvkové organizace města 

(Technické služby) apod., pro servis (čištění, výměna vajec za atrapy) oslovit potenciální 

zájemce z řad vlastníků blízkých bytových jednotek (senioři) či zasmluvnit brigádníky – 

případně kontaktovat pí. Michaelu Klimšovou (m.klimsova@mestskeholubniky.cz, tel.: 737 

716 512), která by mohla městu nabídnout tyto služby. Lze u ní však také domluvit a 

zakoupit přímo balíček na míru – projekt a jeho nákres spolu s návrhem na vhodný materiál 

a všemi náležitostmi připravuje spolu s architektkou pí. Laurou Doležalovou, se kterou na 

přípravě projektů holubníků pro města spolupracuje."Diskuze probíhala mezi členy komise 

k problematice výběru vhodného umístění holubníku. 

e.  Koordinátorka sdělila informace o vývoji registrace významného krajinného prvku ,,Fantova

 louka“. 

f.  Paní předsedkyně seznámila členy komise s projekty zaměřující se na podporu změny klimatu, 

včetně diskuze o možnosti zapojení města.  

Usnesení: 

Komise bere na vědomí informace členům komise a schvaluje předložit záměr radě města k pořízení 

mobilního městského holubníku na území města Příbram. 

Průběh hlasování: 

  pro: 6 

  proti: 0 

zdržel se: 0 

Ad5) Paní předsedkyně informovala o záměrech města, které mohou ovlivnit životní prostředí. 

Ad6) Datum dalšího jednání KPŽEZM je stanoven na 10. 9. 2024 v 16:00 hodin. 

 

Datum: 17. 4. 2024 

Zapsala: Ing. Lenka Růžičková, Ph.D.  

Předsedkyně komise: MUDr. Barbora Daňhová, MHA , v.z. 
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